
 

 

Initiativärende S – Utveckla och erbjud en förstärkt utrednings- och 
uppföljningsverksamhet för barn med allergier i Gävleborg 
Astma och allergi hör till vår tids största folksjukdomar. Det drabbar var tredje svensk och antalet ökar. Idag 
vet vi hur vi kan mildra och minska allergier, men kunskapen tas inte tillvara.  
 
Astma kommer ofta i barndomen. Det kan utlösas av flera faktorer som till exempel pollen, pälsdjur eller 
kvalster. Om barn har besvär av allergi är risken att de utvecklar astma långt högre än för de som inte är 
allergiska. Samtidigt är det ett känt problem att barn med konstaterad allergi inte följs upp i tillräcklig 
utsträckning. Utebliven uppföljning innebär att många barn lever med föreställningen att de är allergiska 
trots att allergin ofta övergått. Detta medför ett antal problem, däribland att barnet vidtar onödiga 
anpassningar i sitt vardagliga liv trots att sådana alltså ej behövs; att antalet specialkostportioner i förskola 
och skola inte anpassas efter verkliga behov. Av mer allvarlig art är att bristande uppföljningar orsakar barn 
med svåra allergier saknar viktiga akuthjälpmedel. 
 
Det står klart att barn med allergier måste utredas och följas upp regelbundet. 
 
Socialdemokraterna yrkar därför följande: 

1. Att Region Gävleborg utvecklar och erbjuder en förstärkt utrednings- och uppföljningsverksamhet 
för barn med allergier. 
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